

Synopsis

My film *A long hot summer in Palestine* is about the war of summer 2014 in Gaza, seen from the West Bank.

I was shooting a film on my niece Yara, on women and daily life in the West Bank. « I'm 16 and I've already been through three wars » said Farah Baker, a Palestinian girl in a tweet after the bombing of her house in Gaza. Distressed by her tweet, I knew that my film will take another direction. I then took my camera and began encountering Palestinians. In my film, we discover through an artist, a banker, a florist, a woman race driver, a woman mayor... how these people are affected by this conflict in their daily life, their solidarity towards Gaza and how they continue to live despite the Israeli occupation and oppression.

Mon film *A long hot summer in Palestine* raconte la guerre de l'été 2014 à Gaza, vue depuis la Cisjordanie.

Je tournais un film sur ma nièce Yara, sur les femmes et la vie quotidienne en Palestine. « J'ai 16 ans et j'ai déjà vécu trois guerres », a dit Farah Baker, une jeune fille palestinienne dans un tweet après le bombardement de sa maison à Gaza. Affligée par son tweet, je savais que mon film allait prendre une autre direction. J'ai pris alors ma caméra et ait commencé à rencontrer des Palestiniens.

Dans mon film, on découvre à travers, un artiste, un boulanger, une paysanne, un fleuriste, un banquier ou encore une pilote automobile, comment ces personnes sont touchées par ce conflit dans leur vie quotidienne, leur solidarité envers Gaza tout en tentant de construire leur société malgré l'occupation et l'oppression.

Director: Norma Marcos // **Producer:** Norma Marcos // **Editors:** Cesar Paes, Catherine d'Hoir, Théo Carrere. **Sound editing:** Catherine d'Hoir et Adam Wolny
Executive producer: François-Xavier Decraene // **Sound mixing:** Adam Wolny
Original music: Agnès Vincent // **Calligraphy:** Ahmed Dari // **Photo:** Richard Howard

France, 74min.

Subtitles: English & French

Year of Production: October 2016

> CONTACT

Norma MARCOS

Phone: + 33 1 40 31 88 87

Mobile: + 33 6 66 41 11 40

norma.marcos@orange.fr



A LONG HOT SUMMER IN PALESTINE

a feature documentary by Norma Marcos

